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[Jens Thoft] 
første eksempel på, at ministeren nu selv har 
fundet ud af, at det var nødvendigt at ændre 
myndighedsbetegnelsen i forhold til det, der 
først blev foreslået. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Afstemning 

Ændringsforslaget af skatteministeren 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 125 stemmer. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Tredje behandling af lovforslag nr. L 22: 
Forslag til lov om ændring af  forskellige af- 

giftslove. (Gennemførelse af  2. skadesforsik- 
ringsdirektiv m. v.). 

Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 3/10 91. Første behandling 22/10 

91. Betænkning 14/11 91. Anden behandling 
21/11 91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 

Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 
steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af lovforslag nr. L 23: 
Forslag til lov om ændring af  toldloven. (Told- 

oplag og frizoner m. v.). 
Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 3/10 91. Første behandling 22/10 

91. Betænkning 12/11 91. Anden behandling 
21/11 91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Anden behandling af lovforslag nr. L 3: 
Forslag til lov om ophævelse af  lov om tilsyn 

med begravelseskasser og ligbrændingsforenin- 
ger og om ændring af  forskellige lovbestemmel- 
ser. 

Af industriministeren (Anne Birgitte Lund- 
holt). 

(Fremsat 2/10 91. Første behandling 9/10 
91. Betænkning 14/11 91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1-4 
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vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Anden behandling af  lovforslag nr. L 6: 
Forslag til lov om ændring af  lov om registre- 

ringsafgift for fritidsfartøjer. 
Af industriministeren (Anne Birgitte Lund- 

holt). 
(Fremsat 2/10 91. Første behandling 9/10 

91. Betænkning 14/11 91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. (Op- 
hold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

7) Forespørgsel nr. F 8: 
Forespørgsel til skatteministeren: 

»Hvorledes vil ministeren sikre, at der frem- 
over sættes vandtætte skotter mellem aktiesel- 
skaber og andelsselskaber, således at andels- 
selskaberne ikke har mulighed for bl.a. at op- 
købe andre selskaber for delvis ubeskattede 
midler i pengetanke?« 

Af Ole Donner (FP) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 12/11 91. Fremme 

af forespørgslen vedtaget 20/11 91). 

Begrundelse 

Ole Donner (FP): 
Fremskridtspartiet har anmodet skattemini- 

steren om at forklare, hvorledes man fremover 
vil sætte vandtætte skotter mellem aktieselska- 
ber og andelsselskaber, således at andelssel- 
skaberne ikke længere har mulighed for bl.a. at 
opkøbe andre selskaber for delvis ubeskattede 
midler i pengetanke, fordi Fremskridtspartiet 
mener, der er nogle urimeligheder i forholdet 
mellem de to selskabsformers beskatningsfor- 
mer. 

Jeg vil gerne understrege, at Fremskridtspar- 
tiet intet har imod de små andelsselskaber. Vi 
mener, at det var en rigtig tanke, da man i 
1930'erne oprettede disse små andelsselskaber, 
at der var noget sundt i, at en række personer 
gik sammen om at lave et andelsselskab. Og 
langt de fleste andelsselskaber fungerer . . .  

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Der er for megen samtale, også direkte ved 

talerstolen. 

Ole Donner (FP): 
...fungerer udmærket efter hensigten, og jeg 

vil gerne så kraftigt som muligt understrege, at 
Fremskridtspartiet ikke ønsker at komme efter 
de små andelsselskaber, f.eks. frysehuse, vand- 
værker, andelsboligforeninger og lignende. 

Fremskridtspartiet ønsker at sikre, at der ik- 
ke længere er mulighed for, at store andelssel- 
skaber kan konkurrere på ulige vilkår, f.eks. 
ved at opkøbe andre selskaber for ubeskattede 
midler. Derfor mener vi, at man bør fastsætte 
en eller anden minimumsgrænse, f.eks. 5 mio. 
kr. i egenkapital for de selskaber, som eventu- 
elt skulle komme ind under nye regler, og jeg 
er overbevist om, at der er et stort flertal i dette 
Folketing for at lave en ændring af reglerne, så 
man sikrer bedre konkurrencevilkår mellem 
andelsselskaber og aktieselskaber. 


